
برخی نیروهای شرکتی دانشگاه علوم پزشکی شیراز نگرانی هایی در مورد نبود امنیت شغلی خود ابراز کردند که رئیس این دانشگاه می گوید: 
طرحی درزمینه تبدیل وضعیت این نیروها تهیه و به وزارت بهداشت ارائه شده است. دکتر علی بهادر در گفت وگو با خبرنگار ایرنا بابیان 
اینکه باید منتظر نتیجه آن بر اساس سیاست های دولت باشیم افزود: در این طرح پیشنهادی، تبدیل وضعیت تمام نیروهای شرکتی دانشگاه علوم 
پزشکی شیراز به قراردادی مطرح شده است. وی ادامه داد: معتقدیم که هزینه جذب نیروهای قراردادی نسبت به شرکتی پایین تر خواهد بود 
و بهره وری بیشتری برای وزارتخانه نیز در پی دارد. رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز اضافه کرد: به نظر می رسد در سیستم جذب قراردادی، 

نیروها از ادامه همکاری اطمینان خاطر بیشتری خواهند داشت گرچه دراین باره در مدل قراردادی و شرکتی تفاوت چندانی دیده نمی شود.
وی ادامه داد: البته بررسی های ما نشان می دهد که به کارگیری نیروها در مدل قراردادی برای دانشگاه های علوم پزشکی ارزان تر تمام می شود.
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یادداشت روز

دانش آموزان  ورود  نحوه  بررسی  با 
به  دبیرستان  از  فارغ التحصیل 
دانشگاه ها در کشورهای توسعه یافته؛ 
درمی یابیم که از چیزی به عنوان سد 
مخوف کنکور و مافیای هفت سر آن 
نیست  خبری  کشورها  این گونه  در 
دانشگاه  به  ورود  برای  ارزیابی  و 
شده  مطرود  و  منسوخ  راه های  از 
و  ازاین رو علاقه  نمی گیرد.  صورت 
پیشرفته  جهان  در  دانش  به  اشتیاق 
و  مدرک گرایی  به  را  خود  جای 
انسانی  هر  و  نمی دهد  مدرک ستایی 
باطنی  خواسته  بنابر  که  است  آزاد 
خود مسیر دانش پژوهی را طی کند 
و در این راه چه به موفقیت برسد و 
یا نرسد، با موانع سخت و دیوارهای 
آهنین ساخته مافیا، مواجه نمی شود و 
قادر خواهد بود بدون سرخوردگی و 
ناامیدی به کشف استعدادهای درونی 
دست یابد و آینده دور و نزدیکی را 
بنابر تجربیات و اندوخته های به دست 

آورده برای خود ترسیم کند. 
اما شوربختانه القای این باور غلط و 
خطرناک که کعبه آمال و آرزوهای 
از سنگلاخ  عبور  تنها  را  دانش آموز 
شمار  می داند،  کنکور  پیچ خورده 
به  را  ما  مستعد  جوانان  از  بسیاری 
یأس و افسردگی کشانده به نحوی که 

را  خود  آرزوهای  تحقق  اغلب 
دنیا  دیگر  نقاط  به  مهاجرت  در 

جست وجو می کنند.
چه بسیار از جوانانی که در رشته ها 
ذوق  دارای  گوناگون  زمینه های  و 
نوع  این  به دلیل  هستند،  استعداد  و 
ضدفرهنگی  بیماری های  و  نگاه ها 
محرومیت ها  و  موانع  این گونه  و 
پرتگاه های  به  مسدودیت ها،  و 
کشانده  بی برنامگی  و  سرگردانی 
شده اند و دل بستگی نسبت به موطن 
دست  داده اند  از  را  خود  فرهنگ  و 
به  پوکی  و  پوچی  احساس  با  و 
فرهنگ های  و  باورها  سمت وسوی 

بیگانه متمایل شده اند. 
این هاست،  فراتر  فاجعه  عمق  اما 
از جوانانی هم که  چراکه آن دسته 
برداشتن  و  سدها  شکستن  به  قادر 
موانع از سر راه خود بوده و سرانجام 
توانسته اند به دانشگاه راه یابند، تنها 
مدرک  درگرفتن  را  خوشبختی  راه 
آن  هم هرچه بالاتر و دهان پرکن تر 
و  مدرک گرایی  دچار  و  یافته 
شده اند  مملکت سوزی  مدرک ستایی 
دانستن  و  دانش  برای  دیگر  که 
و  حرفه  برای  آنچه  آموختن  و 
زندگی ضروری است، تره ای خورد 

نمی کنند.

نایب رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی فارس با تأکید 
زمینه ساز  دولتی  اقتصاد  اینکه  بر 
در  فساد  گفت:  است،  شده  فساد 
ایران نهادینه و به دنبال آن سرمایه 
و  است  شده  خدشه دار  اجتماعی 
مطالبه گری  با  باید  رسانه ها  لزوماً 

به عرصه ورود کنند.
نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
بازرگانی  اتاق  عمومی  روابط  از 
فارس، ابراهیم غلامزاده با اشاره به 
این واقعیت که بیش از 80 درصد 
اقتصاد ایران دولتی است، این امر 
فساد  زمینه  ایجاد  برای  عاملی  را 
عده ای  متأسفانه  گفت:  و  دانست 
فضای  و  شرکت ها  دارند  تمایل 
اقتصادی همچنان در اختیار دولت 

باشد.
ایران  در  فساد  اینکه  بابیان  وی 
سرمایه  آن  دنبال  به  و  نهادینه 
است،  شده  خدشه دار  اجتماعی 
گفت: اگر بستر فساد فراهم باشد 
درگیر  خصوصی  و  دولتی  بخش 
این فضا می شود که متأسفانه امروز 
بستر فساد در کشور ما وجود دارد 
موضوع های  در  شده  موجب  و 
انجام  سوءاستفاده هایی  مختلف 
اینکه  تصریح  با  غلامزاده  شود. 
نمی تواند  تحریم ها  مانند  مسائلی 
کند،  ایجاد  کشور  برای  مشکلی 
رفتن  بین  از  و  شده  نهادینه   فساد 
بروز  عامل  را  اجتماعی  سرمایه 
اضافه  و  دانست  بزرگ  مشکلات 
کرد: همه افراد باید برای مبارزه و 
مقابله با فساد کار کنند که در این 
زمینه بخش خصوصی باید پیشگام 
بخش  قدرت  داد:  ادامه  باشد. وی 
فارس  بازرگانی  اتاق  و  خصوصی 
افکار عمومی است که مؤثرترین 
عمومی  افکار  بسیج  جهت  ابزار 
برای مقابله با فساد، رسانه ها هستند 
بنابراین ارتباط بین رسانه و اتاق 

بازرگانی به عنوان پارلمان بخش 
خصوصی باید بیش ازپیش تقویت 

شود.
هم افزایی  اینکه  بابیان  غلامزاده 
بین اتاق بازرگانی و رسانه، تأمین 
دارد،  دنبال  به  را  جامعه  منافع 
کارهای  اخیر  سال  دو  در  گفت: 
موانع  رفع  در  بزرگی  و  خوب 
بخش  از  حمایت  و  کسب وکار 
خصوصی استان در اتاق بازرگانی 
که  است  انجام شده  فارس  استان 
در  نیز  فضا  این  در  باید  رسانه ها 
قرار  استان  بازرگانی  اتاق  کنار 

گیرد.
سال  امسال  کرد:  تصریح  وی 
کشور  برای  سازی  سرنوشت 
تحریم ها  از  عبور  معتقدم  و  است 
همه  اگر  و  نیست  سختی  کار 
کشور  داخل  مسئولان  و  مردم 
می توانیم  دهند  هم  دست به دست 
عبور  نیز  بحران  و  شرایط  این  از 
بازرگانی  اتاق  نایب رئیس  کنیم. 
راه  تنها  گفت:  همچنین  فارس 
فعلی،  شرایط  از  کشور  نجات 
 44 اصل  سیاست های  اجرای 
اساسی در کل حاکمیت و  قانون 
در  مهم  این  و  است  نه تنها دولت 
اما در  ابلاغ شده  سال های گذشته 
عمل اجرایی نشده است. غلامزاده 
سیاست های  اساس  بر  کرد:  بیان 
حاکمیتی  نهادهای  کل   44 اصل 
باید از تصدی گری دست بکشند و 
بنگاه های خود را واگذار کنند که 
قدرتمند  ما  خصوصی  بخش  اگر 
و  تحریم ها  از  نیز  کشور  شود 
این  بود.  خواهد  مصون  خطرها 
خصوصی  بخش  اقتصادی  فعال 
ما  اقتصاد  که  شرایطی  در  گفت: 
در  خصوصی  بخش های  و  دولتی 
باشد  دولتی  کارگزاران  دست 
و  است  آسیب پذیر  ما  اقتصاد 
دولت که تحریم شود همه بخش ها 

تحت تأثیر قرار می گیرند.
شیراز  بازرگانی  اتاق  نایب رئیس 
اضافه کرد: امروز کشور بیش از 
امید  به  نیازمند  دیگری  زمان  هر 
صورت  در  که  است  انسجام  و 
امید،  و  ملی  منافع  به  پایبندی 
شرایط  این  از  همدلی  با  می توان 

بحرانی عبور کرد.

اعصاب  و  مغز  متخصص  یک 
و  ام اس  بروز  عوامل  تشریح  ضمن 
این  بروز  کننده  مستعد  فاکتور  چهار 
زنان  در  بیماری  این  گفت:  بیماری، 

دو تا سه برابر مردان اتفاق می افتد.
دکتر سید مسعود نبوی در گفت وگو 
ام اس  بیماری  اینکه  بابیان  ایسنا،  با 
که  است  نخاع  و  مغز  بیماری  یک 
ماده  یک  تخریب  و  التهاب  موجب 
رشته های  و  سلول ها  و  میلین  نام  به 
این  شیوع  گفت:  می شود،  اعصاب 
بیماری در جوانی است و در سن 20 
این  البته  می کند.  بروز  سالگی   40 تا 
کودکی  در  که  نیست  آن  معنای  به 
نمی دهد  رخ  بیماری  این  پیری  یا 
به  ابتلا  اکثراً جوانان در معرض  ولی 
سنین  در  می گیرند.  قرار  بیماری  این 
کودکی 0.6 تا 2 درصد احتمال شیوع 

این بیماری وجود دارد.
وی ادامه داد: با کنترل فاکتورهای 

زندگی  سبک  اصلاح  و  محیطی 
ام اس  پیشرفت  و  بروز  از  می توان 
بیماری  یک  ام اس  کرد.  پیشگیری 
افزایش  مدرن  شهرهای  در  که  است 
که  درگذشته  و  است  کرده  پیدا 
زندگی ها  و  بوده  کمتر  شهرنشینی 
دیده  کمتر  نیز  ام اس  نبود،  مدرنیته 
از  باید  خصوص  این  در  می شد. 
پرهیز  زیست محیطی  آلودگی های 
داشته  منظم  فیزیکی  فعالیت  کنیم، 
باشیم. شرایط آرام را فراهم کنیم و از 

استرس دوری گزینیم.

و  نشیب ها  و  فراز  از  بعد 
ساز  ورود  تابلوهای  جریان سازی های 
ممنوع در پارک ها، سرانجام نوشته های 
این تابلوها در پارک جمشیدیه تهران 

پاک شد.
۲۲ روز از زمان شروع بحث تابلوهایی 
به  ساز  ورود  ممنوعیت  عنوان  با 
شد،  مطرح  ایسنا  در  که  پارک ها 
این  گذشت  از  بعد  حالا  و  می گذرد 
زمان، نوشته هایی با عنوان »خواهشمند 
آلات  آوردن  همراه  به  از  است 
موسیقی، قلیان، حیوانات )سگ و...( و 
بوستان  برپایی چادر در سطح محوطه 
جداً خودداری فرمایید.« از روی همه 

تابلوها بارنگ سفید پاک شد.

پارک  نگهبان های  از  یکی 
جمشیدیه در این زمینه به ایسنا گفت: 
به  که  می شود  روزی  چهار  »حدود 
این  تمام  مربوطه  پیمانکار  دستور 
شده اند.  پاک  سفید  بارنگ  تابلوها 
است؛  افتاده  اتفاقی  چه  دقیقاً  نمی دانم 
اما به نظر می رسد کنار هم قرار گرفتن 
به  را  حاشیه هایی  قلیان  و  سگ  ساز، 
دستوری  چنین  که  بود  آورده  وجود 

صادر شد.«
این  روی  نوشته  زیر  باوجودآنکه 
ثبت شده  پارک  پلیس  عنوان  تابلوها 
کرد:  اعلام  پارک  نگهبان  اما  بود، 
»این تابلوها به دستور پلیس کوهستان 

نصب شده بود!«

به یک  زنی که  پلیس  در آرژانتین 
از  را  او  و  داده  شیر  شده  رها  نوزاد 
درجه  ترفیع  بود،  رهانیده  گرسنگی 

گرفت.
مأمور  آیالا  سلسته  ایسنا،  گزارش  به 
پایتخت  آیرس،  بوئنوس  استان  پلیس 
همکار  با  پیش  روز  چند  آرژانتین 
تحویل  مأموریتِ  انجام  برای  دیگرش 
این  در  بریسو  بیمارستان  به  کودکی 
این  گریه های  متوجه  بود،  رفته  شهر 
داشت  گرسنگی  از  که  شد  کودک 
از حال می رفت. او که خود مادر دو 
خردسال  فرزند  یک  و  است  کودک 
دارد تصمیم گرفت در حین مأموریتش 

به این کودک شیر بدهد.
پلیس  این  همکار  هردیا،  مارکوس 
زن موضوع را در یک شبکه اجتماعی 
منتشر کرد و این خبر کاربران فضای 
مجازی را به شدت تحت تأثیر قرارداد 
هزار  ده ها  روز  چند  عرض  در  و 
لایک خورد. بنابر گزارش یورونیوز، 
کریستیان ریتوندو، وزیر امنیت داخلی 
پست  دیدن  با  آیرس  بوئنوس  استان 
تصمیم  اجتماعی  شبکه های  در  مزبور 

درجه  ترفیع  پلیس زن  این  به  گرفت 
به  آیالا  به این ترتیب  و  بدهد  نظامی 
که  رسید.آیالا  سرگروهبانی  درجه 
آیرس  بوئنوس  محلی  تلویزیون  به 
حرکت  مورد  در  بود  شده  دعوت 
تصمیم  گفت:  خود  انسان دوستانه 
چون  بدهم  شیر  بچه  این  به  گرفتم 
خودم مادر شیرده هستم و یاد بچه های 
من  شغلی  وظیفه  این  افتادم.  خودم 
که  بود  انسانی  حس  یک  فقط  نبود، 
در من به عنوان یک مادر بیدار شد. به 
نوشته روزنامه لاناسیون آرژانتین، این 
خانواده  دادگاه  تصمیم  به  بنا  کودک 
سپرده  بیمارستان  به  و  مادر گرفته  از 
شده بود و قرار بود مسئولان بیمارستان 
او را از مأموران پلیس تحویل بگیرند.

آموزش وپرورش  وزیر  مشاور 
دانش آموزان  به  اصرار  با  ما  گفت: 
را  آن ها  کنکور  در  موفقیت  برای 
می دهیم  قرار  روحی  فشارهای  در 
از  دانش آموزان  می شود  باعث  که 
کلاس  سر  از  و  شوند  دور  مدرسه 

بودن لذت کافی نبرند.
از  نقل  به  به گزارش روزنامه طلوع 
عمومی  روابط  و  اطلاع رسانی  اداره 
از  نقل  به  فارس  آموزش وپرورش 
این است  افزود: مشکل  رضا مددی 

مبنای  بر  کشور  آموزشی  نظام  که 
حفظیات تشکیل شده است و ما باید 
و  تغییر  دستخوش  را  موضوع  این 

تحول کنیم. 
وی ادامه داد: تا فکرها و ایده ها تغییر 
نخواهد  تغییر  آموزشی  نظام  نکند، 
کرد و تا زمانی که دانش آموزان به 
صورت  تغییرات  این  نیایند،  میدان 

نمی پذیرد.
مددی که در نخستین نشست قطبی 
مجلس  دوره  نهمین  نمایندگان 
به  جنوبی  استان های  دانش آموزی 
شهید  اردوگاه  در  و  فارس  میزبانی 
دستغیب شیراز سخن می گفت عنوان 
تعیین  کنکور  مانند  مسائلی  کرد: 
خوشبختی  و  سعادت  مسیر  کننده 

دانش آموزان نیست. 

مشاور وزیر آموزش وپرورش بابیان 
از  دانش آموزی  شورای  این که 
عنوان  است،  مدارس  اصلی  ارکان 
کرد: با رویکرد سند تحول بنیادین، 
این شوراها،  از تشکیل  هدف عمده 
برای  تصمیم گیری  و  برنامه ریزی 

دانش آموزان در مدرسه است.
استان  دانش آموزی  سازمان  رئیس 
فارس نیز گفت: این نشست حرکتی 
دانش آموزباور  و  دانش آموزمحور 
است و امیدواریم بتوانیم از گزیده ای 
در  استان  پنج  دانش آموزان  از 

تصمیم سازی ها کمک بگیریم.
داد:  ادامه  کلاری  محسن 
و  نقاد  نگاهی  باید  دانش آموزان 
بتوانند  تا  باشند  داشته  مطالبه گرانه 
مشارکت  تصمیم گیری ها  در 

به  را  دانش آموزان  دیدگاه  و  کنند 
منتقل  تصمیم گیران  و  تصمیم سازان 

کنند.
خوب  رویدادهای  به  اشاره  با  وی 
دانش آموزی در دوره هشتم  مجلس 
گفت: انتخاب اعضای مجلس پیشین 
کل  مدیران  مشاوران  به عنوان 
استان ها در دوره قبل و ارتباط آن ها 
اتفاقی  دولتی  دستگاه های  دیگر  با 

مطلوب بوده است. 
به تشکیل  اشاره  با  کلاری همچنین 
دبیرخانه دائمی برای اعضای مجلس 
دانش آموزی در شیراز، عنوان کرد: 
تا پایان مرداد 97  این دبیرخانه که 
گشایش خواهد یافت به جمع آوری 
کل  در  دانش آموزان  دیدگاه های 
در  مؤثری  نقش  و  می پردازد  استان 

تصمیم گیری ها خواهد داشت.

و  اجرا  نگهداری،  مراحل  تمام  گفت:  شیراز  شهردار 
نظارت بر فضای سبز شهری این کلان شهر از گذشته 
باید  روند  این  که  شده  واگذار  خصوصی  بخش  به 
این  سبز  فضای  حفظ  بر  ناظر  حداقل  و  شود  اصلاح 

شهر از بدنه شهرداری باشد.
به گزارش ایرنا حیدر اسکندرپور، در نشست شورای 
اسلامی شهر شیراز در پاسخ به تذکر نایب رئیس این 
منظر  سیما،  سازمان  نامناسب  عملکرد  بر  مبنی  شورا 
و فضای سبز شهری شهرداری، افزود: تابستان امسال 
سبز  فضای  آبیاری  برای  آب  تأمین  جدی  مشکل  با 
این  مدیریت  با  تاکنون  که  شدیم  روبه رو  شهری 
سر  پشت  را  مشکلات  حدودی  تا  توانستیم  وضعیت 

بگذاریم.
شهر  سبز  فضای  آبیاری  سیستم  کرد:  بیان  وی 
درگذشته  و  دارد  ساختاری  و  جدی  مشکل  شیراز 
مورداستفاده  کار  این  موردنیاز  مدرن  زیرساخت های 
قرار نگرفته است اما اکنون لازم است این کار صورت 
شیراز  شهری  مدیریت  داد:  ادامه  اسکندرپور  گیرد. 

حجمی  به صورت  را  سبز  فضای  نگهداری  درگذشته 
به بخش خصوصی واگذار کرده به گونه ای که اکنون 
عملکرد  بر  ناظر  و  نگهداری  مسئول  انسانی  نیروی 
بخش خصوصی نیز از بخش خصوصی تعیین  شده که 

این روش صحیح نیست.
و  عملکرد  بر  نظارت  است  لازم  کرد:  اضافه  وی 
نگهداری فضای سبز را شهرداری انجام دهد که برای 
اینکه  یا  و  استخدام  جدید  نیروی  باید  یا  کار  این 
نظارت را بر عهده شرکت های زیرمجموعه و از بدنه 

شهرداری واگذار کند. 
شهردار شیراز اظهار داشت: زمانی که فضای سبز شهر 
شیراز با شهرهای دیگر مقایسه می شود بهتر است که 
قرار  مدنظر  نیز  دیگر  شهرهای  زیرساختی  اطلاعات 
پیش شهرداری  از 10 سال  افزود:  اسکندرپور  گیرد. 
را  شهر  این  کل  سبز  فضای  آبیاری  شبکه  مشهد، 
به صورت مشترک احداث کرد و هم اینک فضای سبز 
این شهر با استفاده از 46 حلقه چاه آب به صورت شبانه 

آبیاری می شود.

برای  آب  چاه   142 شیراز  شهر  در  کرد:  اضافه  وی 
آبیاری فضای سبز وجود دارد که متأسفانه به صورت 
جداگانه کار می کنند و به همین سبب در تابستان سال 
جاری برای آبیاری با مشکل کمبود آب مواجه شدیم 
به عنوان نمونه، چاه آب میدان دانشجو امسال خشک 

شد و مشکلاتی را در این زمینه ایجاد کرد.
در  مشکل  این  همچنین  داشت:  اظهار  اسکندرپور 
باغ های قصردشت به دلیل خشک شدن قنات هایی که 
آب موردنیاز را تأمین می کرد، ایجاد شد اما شهرداری 
شیراز باوجوداینکه در این زمینه وظیفه ای نداشت به 
آبرسانی  تانکر  با  منطقه  این  باغ های  از  هکتار   250
جد  به  شیراز  شهرداری  ناظران  داد:  ادامه  وی  کرد. 
در پی شناسایی تخلفات هستند و اگر اعضای شورای 
اسلامی شهر هم تخلفی مشاهده کردند باید به صورت 

مستند اعلام کنند تا به آنها رسیدگی شود.
و  انسان محوری  شعار  با  شورا  این  افزود:  اسکندرپور 
فرهنگ روی کار آمده، ازاین رو باید حرمت و شأن 

افراد حفظ شود.

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی شیراز گفت: 
داروخانه  نخستین  راه اندازی  و  نرم افزار  یک  طراحی 
هوشمند دوستدار سالمند کشور در شیراز انجام می شود. 
عمومی  روابط  از  نقل  به  طلوع  روزنامه  گزارش  به 
نیک نهاد  حسین  دکتر  شیراز،  پزشکی  علوم  دانشگاه 
شیراز  پزشکی  علوم  داروی  و  غذا  معاونت  افزود: 
تلاش هایی را برای بهبود ارائه خدمات دارویی و ارتقا 
و  خصوصی  داروخانه های  در  علمی  فعالیت های  سطح 
دولتی و تجویز و مصرف منطقی تر دارو به عنوان یک 
داده  انجام  جامعه  در  ارزشمند  و  استراتژیک  کالای 
است. وی ادامه داد: این تلاش ها در قالب برنامه ها مانند 
آنتی بیوتیک  تجویز  معنی دار  و  منطقی  کاهش  پروژه 
هرگونه  نسخه  بدون  فروش  منع  پزشکان،  نسخ  در 
آنتی بیوتیک در داروخانه ها، تهیه گایدلاین های علمی 
استان  بیمارستان های  در  پرمصرف  داروهای  تجویز 
بیمارستان های  در  بیمارستانی  داروسازان  تربیت  و 
به تنهایی در کشور  بوده که هر کدام  استان  آموزشی 

است.  قرارگرفته  وزارتخانه  موردتقدیر  و  مطرح 
نیک نهاد گفت: داروخـانه های دوستدار سالمند از اوایل 
سال ۱۳۸۸ و باهدف مداخله سریع و صریح داروسازان 
مسئول فنی داروخانه ها در چگونگی تجویز و مصرف 
خطاهای  آسیب  از  جلوگیری  و  سالمندان  داروی 
به عنوان  جامعه،  از  قشر  این  به  پزشکی  دارو  احتمالی 
یک پروژه در شیراز شروع شد و با توجه به بررسی های 
انجام  شده مسائل علمی و کاربردی موردنیاز مسئول فنی 
داروخانه ها در قالب کتابچه ای تدوین و توزیع شد. وی 
داروخانه ای  به  سالمند  دوستدار  داروخانه  شد:  یادآور 
گواهینامه  قبل  از  آن  فنی  مسئول  که  می شود  اطلاق 
به اصطلاح  که  داروخانه ها  این گونه  ویژه  علمی 
 )GFQ )geriatric friendly qualification
فضای  مطابق  و  باشد  کرده  دریافت  را  می شود  نامیده 
امکانات  موردنیاز،  ابزار  وجود  داروخانه،  فیزیکی 
در  علمی  سرویس دهی های  و  رفاهی  و  آموزشی 
نظارت  اداره  سوی  از  سالمند،  دوستدار  داروخانه های 

همچنین  نیک نهاد  باشد.  تأییدشده  داروخانه ها  بر 
در  زندگی  به  امید  رفتن  بالا  و  سنی  هرم  به  اشاره  با 
افزایش جمعیت سالمند شده است،  کشور که موجب 
داروهای  مصرف کننده  بزرگ ترین  سالمندان  گفت: 
بـیشتر  در  که  هستند  مزمن  بیماری های  با  مرتبط 
موارد از دو یا سه گروه دارویی به صورت همزمان و 
در درازمدت استفاده می کنند و شاید نخستین قربانیان 
دریافت  و  دارویی  مسمومیت های  دارویی،  تداخل 
 دارو در دوزهای کمتر یا بیشتر از حد مجاز محسوب 
دارو در  تهیه  برای  داد: رفت وآمد  ادامه  می شوند. وی 
هوای آلوده شهرها و خطر بروز حوادث خیابانی، سرما 
خطرات  معرض  در  را  بیماران  از  گروه  این  گرما،  و 
داروخانه هایی  وجود  می رسد  نظر  به  که  می دهد  قرار 
آنان  این گروه،  به  با طراحی کارشناسی شده خدمت 
را نه تنها از خطرات ناشی از تلاش برای دریافت دارو، 
بلکه از مشکلات ناشی از فراموشی و اشتباه در مصرف 

آن حفظ می کند.

رئیس کمیسیون تلفیق شورای اسلامی 
خوب  شیراز  حال  گفت:  شیراز  شهر 
نرم  از  شهر  این  شهروندان  و  نیست 

استاندارد سلامت فاصله دارند.
خفری:  زارع  مریم  خبری/  سرویس 
قاسم مقیمی عضو شورای اسلامی شهر 
این  جلسه  یکمین  و  پنجاه  در  شیراز 
اول  فرارسیدن  تبریک   ضمن  شورا، 
داشت:  اظهار  پزشک  روز  شهریورماه 
سلامت  بخش  در  حاکمیت  وظیفه 
پیشگیری  بر  دادن  توجه  و  تأکید 
و  مردم  عامه  به  آگاهی بخشی  و 
باید  که  است  سودآور  امری  درمان 
آن  به  خصوصی  بخش  سرمایه گذاران 
ورود کنند و دولت کمتر در این عرصه 
انتقاد از نحوه  نقش آفرین باشد. وی با 
شهر  در  پزشکی  مطب های  گسترش 
شهر  این  مردمان  جنس  افزود:  شیراز 
جور نیست، بهداشت فردی و اجتماعی 
شهروندان در همین چند متری شورا در 
مانند شهرک  مناطقی  و  تاریخی  بافت 
محلات  برخی  و  سعدی  شهرک  بهار، 
شیراز،   ۱۱ و   ۷  ،۳  ،۲  ،۹  ،۵ مناطق 
و  اوگاندا  قحطی زده  تصاویر  یادآور 
نبوده  شیراز  شایسته  که  است  سومالی 
و برای ما شورایی ها زیبنده نیست که 
در تالار پارلمان شهر بنشینیم و پشت 
دیوار آن پر از پریشانی و پلشتی باشد. 

این عضو شورا ادامه داد: هزینه جهانی 
است  دلار  هزار  یک  سلامت  سرانه 
شهر  در  و  ما  کشور  در  عدد  این  که 
شیراز اندکی بیش از عدد ۳۰۰ دلار را 
میانگین  یک سوم  یعنی  می دهد،  نشان 
ما  از  یک  هر  واقعی  سهم  که  جهانی 
از سبد سلامت در این اوضاع اقتصادی 
دلار   ۵۰ به  ریال  ارزش  کاهش  و 
حالت  در خوش بینانه ترین  می رسد که 
شیرازی  شهروند  هر  بهداشتی  هزینه 
یک ششم متوسط جهانی و بدبینانه   آن 
دنیا می رسد. میانگین  به یک بیستم  نیز 
بعد  در  همچنین  کرد:  تصریح  مقیمی 
با  شیراز  هم  سلامت  زیرساخت های 
میلیون نفری  ثابت و متغیر ۲  جمعیت 
دارد  نیاز  درمانی  جامع  مرکز   ۴۰ به 
امر  این  درصد   ۵۰ تنها  هم اکنون  که 
کمیسیون  رئیس  است.  شده  محقق 
برنامه وبودجه و امور حقوقی و املاک 
گفت:  نیز  شیراز  شهر  اسلامی  شورای 
وقت،  کمبود  دلیل  به  شورا  در صحن 
قوانین  وضع  و  دقیق  ارزیابی  امکان 
اعضای  آنکه  ضمن  و  ندارد  وجود 
شورا در همه رشته ها تخصص ها ندارند، 
بنابراین لازم است برای انجام این کار 
متخصص  کارشناسان  کمیسیون ها  در 
به کار گرفته شود. عبدالرزاق موسوی 
نظارتی شورا گفت:  به وظیفه  اشاره  با 

نظارت از طریق کمیسیون ها مهم ترین 
و  ابزار  اما  است؛  وظیفه  این  انجام  راه 
درست  نظارت  این  انجام  نحوه  سیستم 
مشخص نشده و به همین دلیل هرکدام 
اساس  بر  را  شهرداری  عملکرد  ما  از 
می کنیم،  خودارزیابی  شاخص های 
مکانیسم  یک  که  داریم  نیاز  بنابراین 
شود. ایجاد  رابطه  این  در  مشخص 
موسوی ادامه داد: اعضای شورا همچنین 
به طور مداوم باید گزارشی از ارزیابی و 
نظارت های خود را از عملکرد شورا به 
صحن شورا بیاورند که متأسفانه در این 
زمینه نیز موفق نبوده ایم و این رویه باید 
در سال دوم کاری شورا اصلاح شود. 
وی ادامه داد: متأسفانه کمیسیون ها در 
تأمین منابع مالی برای به کارگیری این 
وظیفه  این  و  دارند  مشکل  مشاوران 
را  مسئله  این  که  است  هیئت رئیسه 
حل کند. موسوی با اشاره به اینکه در 
آیین نامه شورا آمده است که مکاتبات 
آن  رئیس  توسط  پارلمان  این  رسمی 
انجام می شود گفت: این امر ناقض حق 
قانونی کمیسیون ها و اعضای آن ها در 
رابطه با وظایف آنان و الزام شهردار به 
پاسخگویی نیست، بنابراین انتظار داریم 
شهردار شیراز این شیوه را اصلاح کند.

امور  و  برنامه وبودجه  کمیسیون  رئیس 
اسلامی شهر  املاک شورای  و  حقوقی 

دبیرخانه  عملکرد  اینکه  بابیان  شیراز 
شورا قابل ارزیابی نیست، گفت: اولین 
دارای  دبیرخانه  که  است  این  مشکل 
و  نیست  تشکیلاتی  و  تفصیلی  طرح 
ما نمی دانیم پست ها و سمت ها در آن 

چطور است؟
نیازمند اصلاح قوانین حوزه حمل ونقل 

همگانی شهر شیراز هستیم
حمل  و  عمران  کمیسیون  رئیس 
اسلامی  شورای  ترافیک  و  حمل ونقل 
ساماندهی  برای  گفت:  شیراز  شهر 
این  در  همگانی  حمل ونقل  سیستم 
برخی  تدوین  و  اصلاح  نیازمند  شهر 
از دستورالعمل ها و آیین نامه ها در این 
داد:  ادامه  قائدی  نواب  هستیم.  حوزه 
پرداخت  و عدم  مالی  منابع  محدودیت 
مسکوت  پیمانکاران،  مطالبات  به موقع 
مطالعات جامع حمل ونقل شیراز  ماندن 
برخی  اجرای  به  آن  شدن  وابسته  و 
فعالیت  مجوز  دریافت  عدم  پروژه ها، 
معاونت حمل ونقل در صدور  از حوزه 
و  کاربری ها  بهره برداری  پروانه 
بر  آن  از  ناشی  افزوده  شده  معضلات 
ترافیک معابر و عدم هماهنگی مناسب 
اعمال  جهت  در  پلیس  و  شهرداری 
قوانین ترافیکی در برخی موارد ازجمله 
چالش های پیش روی سیستم حمل ونقل 

شهر شیراز است.

آموزش های  دفتر  مدیرکل 
آموزش وپرورش  وزارت  کاردانش 
از  دانش آموزی  وام  ارائه  جزئیات 
را  امید  کارآفرینی  صندوق  سوی 

تشریح کرد.
با  گفت وگو  در  آذرکیش  مصطفی 
ایسنا، درباره روند ارائه وام کارآفرینی 
فارغ التحصیلان  و  دانش آموزان  به 
هنرستان ها، اظهار کرد: برای اولین بار 
بخش دانش آموزی به اساسنامه صندوق 
فروردین ماه  در  که  امید  کارآفرینی 
به  هیئت وزیران  در  جاری  سال 
افزود:  وی  شد.  اضافه  رسید  تصویب 
در  اقدامات  از  یکی  مصوبه  این 
فارغ التحصیلان  از  حمایت  راستای 
اساسنامه  در  قبلًا  هنرستان هاست. 
صندوق، بخش تسهیلات دانش آموزی 
وجود نداشت، اما اکنون با اضافه شدن 
اساسنامه و تمهید مقررات  به  بند  این 
لازم،  شرایطی به وجود آمده است 

که منجر به حمایت از کسب وکار 
دانش آموزی شده است.

کاردانش  آموزش های  دفتر  مدیرکل 
اکنون  اینکه  بابیان  آموزش وپرورش 
طرح  دانش آموزان  از  هرکدام 
صندوق  باشند،  داشته  کارآفرینی 
کارآفرینی امید تا بیش از 50 میلیون 
آنها  اختیار  در  تسهیلات  تومان 
هرکسی  درمجموع  گفت:  می گذارد، 
که طرح و ایده ای داشته باشد که منجر 
به تولید مؤثر شود تا 50 میلیون و حتی 
ارائه  امکان  گزارش  شده  مواردی  در 
وام تا 100 میلیون تومان هم برای آنها 

وجود دارد.
این  بر  علاوه  داد:  ادامه  آذرکیش 
برگزیدگان مسابقات  به  امید  صندوق 
تسهیلاتی  نیز  جشنواره ها  و  کشوری 
سوم  تا  اول  نفرات  برای  که  می دهد 
میلیون  شش  و  هشت   ،10 ترتیب  به 

تومان است.

چرایی افزایش ام اس در شهرهای مدرن
از استرس دوری کنید

 ترفیع گرفتن یک پلیس زن در آرژانتین 
که به نوزاد بی مادر شیر داد

ورود ساز به پارک ها آزاد شد

جزئیات وام 50 میلیونی دانش آموزی

نایب رئیس اتاق بازرگانی شیراز:
فساد سرمایه اجتماعی را خدشه دار کرده است

رسانه ها مطالبه گرانه ورود کنند

مشاور وزیر آموزش وپرورش در شیراز:
سخت گیری برای قبولی در کنکور دانش آموز 

را سرخورده می کند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز:
طرح تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی علوم پزشکی شیراز تهیه شد

از  هر  دری  کلامی

تحلیل این خبر را در ستون سمت راست بخوانید

مشاور وزیر آموزش وپرورش در شیراز:

سخت گیری برای قبولی در کنکور دانش آموز را سرخورده می کند

شهردار شیراز:
سیستم نظارت بر فضای سبز این شهر اصلاح شود

اولین داروخانه دوستدار سالمند در شیراز راه اندازی می شود

رئیس کمیسیون تلفیق شورای اسلامی شهر شیراز:

شهروندان شیراز از وضعیت نرمال سلامت فاصله دارند
پشت دیوار شورای شهر پر از پلشتی و پریشانی است


